
Zápis z 3. zasedání rady programu Progres Q07 „Centrum pro studium středověku“  

11. října 2017, místnost č. 105, hlavní budova FF UK, 19.00–20:30 

 

Přítomni: prof. Jan Čermák (koordinátor); doc. Lucie Doležalová (zástupkyně koordinátora); 

prof. Lenka Bobková; doc. Michaela Ottová; dr. Martin Bažil; prof. David Eben; doc. Daniel 

Boušek 

 

Omluveni: prof. Marie Bláhová, dr. Tomáš Klír 

  

Program: 

 

1. Zahájení koordinátorem. 

 

2. Lucie Doležalová podala přehled projektů účastnících se 4. kola vnitřní soutěže SVV: 

a) diskuze rady o výši přidělené podpory jednotlivým projektům a o možnosti ocenění 

dalších studentských projektů v rámci SVV; 

b) shoda na podpoře jen takových projektů, jejichž výstupy jsou již hotové, vydané nebo 

jejichž vydání je garantováno; 

c) kniha bude podpořena částkou 25.000,- Kč a článek částkou 10.000,- Kč (v případě 

cizojazyčného článku částkou 12.000,- Kč); 

d) diskuze o časovém rozpětí projektů podporovaných programem Progres 3 – shoda na 

„dlouhém středověku“, tj. od 4. po 16. století. 

 

3. Transformace SVV – v letošním roce skončí vnitřní granty; prostředky rozdělované přímo 

fakultou budou činit 70 % a prostředky rozdělované přes Progres 30 %; k tomu byly a ještě 

budou koordinátorem zprostředkovány další obecné instrukce 

 

4. Zpráva o finančním stavu programu Progresu Q07: 

a) na dočerpání zbývá částka 317.000,- Kč, z níž lze do příštího roku převést maximálně 

sumu 300.000,- Kč; 

b) debata o nezbytnosti převedení prostředků do roku 2018 a jejich využití (v příštím 

roce totiž proběhne několik mezinárodních konferencí, jejichž přípravu nebo účast na 

nich hodlá Progres Q07 podpořit nebo se na ní bezprostředně podílí; náklady budou 

spojeny – v případě úspěchu v soutěži UNCE – rovněž s financováním postdokovského 

půlúvazku dr. Petříkové, vítězky vnitřní soutěže Progresu Q07; další prostředky bude 

pravděpodobně třeba alokovat na ediční řadu komentovaných překladů středověkých 

textů, srov. bod 5 níže); 

c) diskuze o možnosti odměn pedagogům, kteří byli v rámci Progresu 3 zvláště aktivní 

nebo dosáhli výjimečných výsledků. 

 

5. Sdělení koordinátora ohledně plánované ediční řady komentovaných překladů středověkých 

textů z popudu pracovní mezioborové skupiny vytvořené v rámci CSS v průběhu letošního roku 

dr. Jiřím Starým: 

 a) výchozí předběžná představa vedení FF UK, že edice bude kofinancována fakultou ˗ 

cca. 60 % a grantovou činností zahrnující podíl Progresu Q07 do výše cca 40 %; 

 b) potřeba vypracovat metodiku financování; 

 c) debata nad edičním plánem ˗ představa 3–5 titulů ročně, realisticky lze očekávat tři;  

 d) shoda na podpoře této aktivity. 

  

6. Debata o čerpání osobně přidělených prostředků v průběhu roku 2017: 



  a) bude naplánována evaluační schůzka, na které proběhne podrobná evaluace všech   

výstupů projektu – členové rady budou předem vyzváni k evaluování výsledků projektů 

příslušných jejich oborům; 

b) každý člen Progresu Q07 vypracuje zprávu, v níž popíše, jak naložil s přidělenými 

prostředky, a zhodnotí své výstupy; zprávu musí vypracovat i ti členové Progresu, kteří 

svou „hřivnu“ poskytli, na základě dohody s vedením Progresu, jinému členu programu; 

c) nečerpání, nedočerpání nebo přečerpání prostředků bude rovněž předmětem 

evaluační schůzky. 

 

7. Zakončení koordinátorem. 

 

 

Zapsal: doc. Daniel Boušek 


